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výběru nejschopnějších posluchačů velmi ome
zeny. I studium matematiky a fyziky patří 
k oborům, které se netěšily velkému zájmu. 
Zjistit všechny důvody této skutečnosti není 
ovšem snadné, jeden z nich však tkví v tom, 
že veřejnost a zvláště pak žactvo středních škol 
o studiu těchto oborů a následném uplatnění 
v nich ví jen velmi málo. 

Matematicko-fyzikální fakulta Karlovy uni
verzity v Praze vycházela z předpokladu, že 
tento důvod neodpovídajícího zájmu o studium 
matematiky a fyziky je důvodem podstatným 
a již před řadou let se rozhodla systematicky 
informovat středoškolskou mládež a i středo
školské profesory o své existenci, o způsobu 
studia na fakultě a o uplatnění absolventů. Jed
nou z hlavních akcí, kterými fakulta stimuluje 
zájem o studium, je tzv.,,den otevřených dveří". 
V loňském roce proběhla tato akce dne 8. listo
padu. Dopolední program byl určen odděleně 
pro zájemce o odborné studium matematiky 
a fyziky a pro zájemce o učitelské studium. 
První části se účastnilo přes devět set středo
školských studentů. Poněvadž fakulta nedispo
nuje místností, která by pojala tak velký počet 
studentů, byli zájemci pozváni do kina Ilusion. 
Děkan fakulty prof. VACEK, proděkan B. NOVÁK 
a další pracovníci fakulty podali studentům 
základní informace o práci a uspořádání fakulty, 
o způsobu studia a zodpověděli otázky o směr
ných číslech na jednotlivé studijní obory, o počtu 
přihlášených a přijatých posluchačů v uplynu
lém roce a o možnostech ubytování v kolejích. 
Dopoledne bylo zpestřeno o vystoupení hostů 
z divadla Járy Cimrmana a na závěr byl pro
mítnut film o MFF UK Generace pro zítřek. 
Druhá část proběhla ve velké posluchárně fa
kulty na Karlově. Dvě stě zájemců o učitelské 
studium spolu se čtyřiceti profesory středních 
Škol vyslechlo informace o fakultě a studiu na ní 
a čtyři přednášky (o paťamatematice, vývoji 
počítacích strojů, o modelech vesmíru a fyzice 
nízkých tlaků). Potom se seznámili ve fyzikálním 
praktiku s některými úlohami a s využitím 
mikropročítačů při laboratorních pracích. 

Odpolední program byl společný pro zájemce 
o odborné studium a studium učitelské. Podle 
svého zájmu se studenti účastnili exkurze k počí
tači EC 1040, vyslechli přednášky se společným 
námětem ,,Krása a důvtip matematiky" a mohli 
si zahrát hru GO. Dále mohli zhlédnout fyzi
kální demonstrační pokusy, absolvovat exkurzi 

na fyzikální pracoviště fakulty, do praktika 
jaderné fyziky a jít na přednášky o fyzice 
raného vesmíru a aplikacích jaderné fyziky. 
Studenti setrvávali s přednášejícími, diskutovali 
a dotazovali se ještě dlouho po skončení pro
gramu. 

Organizátoři celé akce vyvinuli velké úsilí, 
aby den otevřených dveří byl úspěšný a lze říci, 
že jejich úsilí se setkalo s úspěchem. Fakulta 
očekává, že zájem, který studenti projevili o oba 
obory, se promítne i do přijímacího řízení 
na konci letošního školního roku. 

Libor Páty 

ZE ŽIVOTA JCSMF 

JASNÁ '85 

V čase od 23. do 25.11. 1984 sa konala 
XVI. konferencia slovenských matematikov. 
Miestom konania bola příjemná chata SNP 
a překrásné okolie Jasnej pod Chopkom. 

Rokovanie konferencie sa začalo přednáškou 
Programovanie a matematika doc. RNDr. 
JIŘÍHO HOŘEJŠA, CSc. Obsahom boli niektoré 
trendy v matematizácii teorie aj praxe progra-
movania, metody návrhu programov využitím 
predikát ověj logiky prvého rádu a i. 

Stručný prehlad problematiky spojitých (to
pologických) struktur a ich využitie v roznych 
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matematických disciplínách podal vo svojej 
prednáške R N D r . ROMAN F R I C , C S C Na jedno
duchých príkladoch ilustroval problémy klasifi-
kácie týchto struktur a tiež problémy rozširova-
nia sekvenčně spojitých zobrazení. 

Obdivuhodnú zbierku svojpomocne zhotove
ných učebných pomócok pre výučbu matema
tiky v 5 . - 8 . ročníku ZŠ predviedla MARIE 
ŠPAČKOVÁ, učitelka na Základní škole Horní 
Moštenice. Pomócky mali peknú vonkajšiu 
úpravu, boli vkusné farebne riešené a nápadité. 
Vyučovanie s takýmito pomóckami prispieva 
velkou mierou k zvýšeniu názornosti a přitažli
vosti matematiky. 

Počítačová grafika je vědecká disciplína 
zaoberajúca sa prevodom dát na grafické zobra-
zenie a prevodom grafického zobrazenia na data 
pomocou počítača. O činnosti seminára z apli-
kácií počítačovej grafiky hovořili dvaja vedúci 
tohoto seminára R N D r . PETER MEDERLY, C S C , 
a R N D r . EUGEN RUŽICKÝ, C S C Vizuálna forma 
informácie je pre člověka prirodzená, a preto 
može byť komunikácia medzi človekom a počí-
tačom ulahčená grafickým znázorněním dát 
zadaných počítačů. 

S činnosťou seminára z teorie časových radov 
a statistického softwaru oboznámil účastníkov 
konferencie jeho vedúci d o c R N D r . JOZEF 
KOMORNÍK, C S c N a problematiku seminára 
nadvázujú viaceré práce aplikačného charakteru. 
Okruh aplikacií obsahuje problematiku vodá-
renskú, dopravnu, medicínsku a stavebnú, ako 
aj optimalizácie technologických procesov. 

Vo večerných hodinách organizátoři premietli 
účastní kom dva film> s matematickou tematikou. 

Druhý deň rokovania otvoril prof. R N D r . 
JOZEF MORAVČÍK, C S C , přednáškou na tému: 
Medzinárodné matematické olympiády a formy 
práce s talentami v zahraniti. Uviedol formy sú-
ťaží a ich obsah, porovnával výsledky práce 
s talentami v jednotlivých krajinách světa, pod-
čiarkol účasť českých a slovenských žiakov 
a podiel ČSSR na organizaci i doterajších 
Medzinárodných matematických olympiád. 

O nekonečné malých veličinách hovořila vo 
svojej prednáške d o c R N D r . ZDENA RIEČANOVÁ, 
C S c Neštandardná analýza (o nej budeme 
hovoriť) je staro-nová metoda vo vnútri štan-
dardnej analýzy. Táto metoda, ktorá pracuje 
s nekonečné malými i nekonečné velkými veli
činami, našla uplatnenie v teorii miery a v jej 
aplikáciách — v teorii pravděpodobnosti a sto
chastických procesoch. Jazyk neštandardnej 

analýzy je vhodným prostriedkom zostrojenia 
matematických modelov vo fyzike. 

Poobedňajší program vyplnila sekcia základ
ných a středných škol. V nej vystúpil najprv 
R N D r . MILAN MAXIAN S referátom O výchove 
matematických talentov. Zo svojho lOročného 
pedagogického pósobenia na gymnáziu s rozší
řenou výučbou matematiky má dr. Maxian 
bohaté skúsenosti, s ktorými sa rád podělil 
s ostatnými. Například: Žiaci majúci záujem 
o matematiku majú aj zvýšený záujem o ostatné 
předměty, ich příkladná kolektívnosť sa preja-
vuje v tom, že pomáhajú slabším žiakom v triede 
zlepšiť si prospěch; tiež ich vztah k počítačů je 
pozitivny, dokonca po prvom nadšení z počít a-
čov sami chcú vedieť viac z matematiky, aby 
mohli ďalej programovať. Potom hovořil R N D r . 
JURAJ SURÁN O súčasnom stave vyučovania 
matematiky na priemyselných školách. Konsta
toval, že sa zlepšili podmienky výučby matema
tiky na priemyselných školách (napr. zaviedla 
sa povinná výučba matematiky vo 4. ročníku), 
avšak vzniesol kritické pripomienky k osnovám 
matematiky pre SPŠ, ktoré sa čo do obsahu 
příliš nelíšia od osnov matematiky na gymnáziu, 
ale počtom hodin sú SPŠ v nevýhodě. 

Panelovú diskusiu o stredoškolskej odbornej 
činnosti viedol R N D r . MARIÁN HANULA. Disku-
sia priniesla vela podnětných návrhov na témy 
práč SOČ. Letné školy s touto náplňou organi
zuje R N D r . DUŠAN MANICA, na ktorého sa 
možno obrátit' so žiadosťou o účasť. 

Slávnostným príhovorom podčiarkol prof. 
R N D r . MICHAL GREGUŠ, D r S c , význam po-
dielu R N D r . LADISLAVA BERGERA, C S C , na 
organizovaní matematického vzdelávania na 
Slovensku a mnohé zásluhy o rozvoj matema
tiky a odovzdal mu striebornú medailu M F F U K . 

Matematická sekcia udělila prof. R N D r . 
TIBOROVI SALÁTOVÍ, D r S c , medailu za výchovu 
mladých vědeckých pracovníkov. 

Medaila J S M F za propagáciu matematiky 
bola udělená Gymnáziu Juraja Hronca na Novo-
hradskej ulici v Bratislavě. 

V súťaži mladých matematikov boli za rok 
1984 udělené dve prvé ceny, ktoré získali: 
R N D r . JOZEF ŠÍRÁN, C S C ZO SVŠT Bratislava 
za súbor práč z topologickej teorie grafov 
a R N D r . DANICA STUDENOVSKÁ, C S C Z P F 

UPJŠ, Košice, za práce z teorie monounárnych 
algebier. Tretia cena bola udělená R N D r . lvicí 
MARINOVEJ, C S C ZO SVŠT Bratislava za súbor 
práč z maxitívnych mier. 
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Posledná poradím, nie však významom od-
znela přednáška prof. R N D r . LEVA BUKOVSKÉ-
HO, D r S c , s názvom: Niektoré problémy mate
matiky v zrkadle jej historie. Autor urobil hlbokú 
sondu do spósobu myslenia matematikov od 
dob Euklidových až po dnešok, odhalil příčiny 
vzniku niektorých metod, ba i celých disciplín 
matematiky. 

Konferencie slovenských matematikov majú 
už svoje pevné umiestnenie v kalendáři podujatí 
JSMF. Stali sa miestom stretnutia matematikov 
všetkých druhov škol z celého Slovenska. Stali 
sa žriedlom impulzov, nápadov, nových poznat-
kov a elánu do ďalšej tvořívej práce v matema-
tike. 

Eva Nyulassyová 

ČINNOST O L O M O U C K É POBOČKY 
JČSMF V ROCE 1984 

V uvedeném kalendářním roce se konala jedna 
členská schůze, a to 24. května, na které byli 
zvoleni 4 delegáti (M. LAITOCH, O. LEPIL, 

A. LÍZALOVÁ, S. STANĚK) a 2 náhradníci (Z. KU
BÍČEK, V. MALÍŠEK) na sjezd J Č S M F v Gottwal
dově. V rámci členské schůze přednesl J. TILLICH 
přednášku Fyzikální problémy psychotroniky. 

Činnost pobočky v roce 1984 byla velmi roz
manitá. Zahrnovala jak akce pro žáky základ
ních a středních škol, tak i pro vysokoškolské 
studenty. Dále byly organizovány přednášky, 
zimní a letní školy a semináře pro učitele mate
matiky a fyziky na všech stupních a typech škol 
i pro vědecké a odborné pracovníky obou disci
plín. 

Činnost pobočky byla soustředěna převážně 
v jednotlivých odborných skupinách které vedou 
L. SEDLÁČEK (MVSk) F. ZAPLETAL (MPSk), 

V. MALÍŠEK (FVSk) a M. BEDNAŘÍK (FPSk). 

Ve své činnosti pobočka a odborné skupiny 
těsně spolupracovaly zejména s odborem škol
ství K N V v Ostravě, s kabinetem matematiky 
a kabinetem fyziky K P Ú v Olomouci, s OPS 
v Olomouci, s katedrami matematiky a katedra
mi fyziky na přírodovědecké a pedagogické 
fakultě U P v Olomouci, s vědeckým pracovištěm 
Laboratoř optiky na přírodovědecké fakultě 
U P v Olomouci a s ostravskou pobočkou 
JČSMF. 

Pro vybrané žáky základních škol v okresu 
Šumperk se b prázdninách konalo soustředění 

formou pionýrského tábora . Akci organizovala 
odborná skupina didaktiků pro 5 . - 8 . ročník 
pod vedením Z. BACHELOVÉ. 

V červenci se ve Frýdku-Místku uskutečnilo 
soustředění úspěšných řešitelů M O kategorie 
B a C a kategorie Z, kterých se zúčastnilo vždy 
50 účastníků ve dvou skupinách po dobu 10 dní. 
Přednášeli a cvičení vedli A. FRANĚK, L. M A R 

KOVÁ, J. SROVNAL a I. VARMUŽA. 

Ve dnech 30. 6 . - 9 . 7. a 9. 7. —20. 7. se konalo 
na SZTŠ V Krnově soustředění úspěšných řeši
telů M O a F O pro žáky 1., 2. a 3. ročníků 
středních škol (1 . běh) a pro žáky ZŠ, kteří 
byli přijati na střední školy (2. běh). N a tomto 
soustředění přednášeli z olomoucké pobočky 
J. ŠVRČEK (Kombinatorické identity), L. M A R 

KOVÁ (Afinní roviny; Nerovnosti a odhady), 
J. SROVNAL (Užití shodných zobrazení k řešení 
úloh), J. BIOLEK (Speciální teorie relativity; 
Hydrodynamika v příkladech; Kinematika a dyna
mika v příkladech) a. V. MALÍŠEK (Partie z mo
derní fyziky). 

Celostátní soustředění žáků tříd gymnázií se 
zaměřením na matematiku a řešitelů bíloveckého 
korespondenčního semináře proběhlo ve dnech 
1.-12. 10. v Moravce. Vedoucím tohoto velmi 
úspěšného soustředění byl J. MOLNÁR. Celkem 
52 účastníků vyslechlo přednášky M. LAITOCHA 
(Posloupnosti a řady), L. SEDLÁČKA (Některé 
aspekty současného vývoje algebry), L. MARKOVÉ 
(Vektory v geometrii), F. KRUTSKÉHO (Teorie 
čísel), J. MOLNÁRA (Stereometrie) a J. ŠVRČKA 

(Kombinatorika). Vedoucími seminářů byli J. 
VÁŇA, I. T E R E Š Č Á K , J . B A L Á Z S , J . WlTZANY 

a V. PECH A. Vedení soustředění se postaralo 
i o další matematické, sportovní a kulturní 
vyžití účastníků. 

Pro řešitele M O a F O všech kategorií byly 
organizovány oblíbené sobotní besedy. Na bese
dách věnovaných M O přednášeli V. KOLÍSKO, 
J. ŠVRČEK, S. TRÁVNÍČEK V. VLČEK. Na bese

dách s problematikou F O přednášeli L. DVOŘÁK, 
V. KOLESNIKOV, Z. K U P K A a E. RŮŽIČKA. Na 

přípravě a vlastním průběhu krajského kola M O 
kategorií A, B, C a Z se obětavě podíleli J. ŠVR
ČEK, V. VLČEK a studenti učitelského studia 
matematiky na přírodovědecké fakultě. 

Na gymnáziu M. Koperníka v Bílovci vedli 
seminář z numerických metod, seminář pro 
řešitele M O , seminář z programování, fyzikální 
seminář a fyzikální kroužky K. DOČEKAL, 
J . KOBZA, V . KOLESNIKOV, F . KOLIBA, Z. KUP-
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KA, J. MOLNÁR, V. MRKVIČKA, J. POSPÍŠIL 

a J. ŠVRČEK. 

V rámci přípravy studentů přírodovědecké 
fakulty U P na 4. ročník celostátní matematické 
soutěže vysokoškoláků (MSV 84) se konalo 
soustředění studentů, kde přednášeli D. K L U C -
KÝ, I. RACHŮNKOVÁ, S. STANĚK, J. ŠVRČEK 

a J. VANŽURA. Ve dnech 2 . - 4 . května byla 
pobočka spolupořadatelem MSV 84. Vyhlášení 
výsledků byl přítomen také ministr školství ČSR 
M. VONDRUŠKA a vítězové obdrželi mimo jiné 
také Bolzánovu medaili JČSMF. 

Veliký úspěch a ohlas měla letní škola didak
tiky matematiky pro učitele SOU, konaná 
2 . - 6 . 7 . ve Vsetíně. Letní škola byla velmi 
dobře připravena J. BRŮNOVOU a D. CÍRKVOVOU. 

Přednášky byly zaměřeny k jednotlivým kapi
tolám učebnice Matematika pro tříleté učební 
obory SOU a podíleli se na nich především: 
J . BARTÁK, K . SOVÍKOVÁ, D . CÍRKVOVÁ, M . AUS-

BERGEROVÁ, Z . VODÁK, V. WALDEK, K. ŠINDE

LÁŘ. 

Přípravě učitelů matematiky 8. ročníků zá
kladních škol na nové pojetí vyučování matema
tice se věnovalo 6 ústředních a krajských lektorů 
( Z . BACHELOVÁ, V. BUKÁČEK, M . KOPECKÝ, 

L. SEDLÁČEK, J. SEDLÁČKOVÁ a J. SLOUKA), 

kteří přednášeli celkem asi 52 hodin na téma 
Pojetí a obsah vyučování matematice na základní 
škole a na střední škole. 

Lektorské činnosti při školení učitelů mate
matiky na středních školách Sm kraje se v jedno
tlivých okresech věnovali Z. BACHELOVÁ, J. B R Ů -
NOVÁ, V. KAMENÍČEK, V. BUKÁČEK, P. KUNDE-
ROVÁ, S. KOMENDA a J. SLOUKA, a to v celkovém 

počtu 67 hodin. 

Již třetí rok se koná seminář z didaktiky fy
ziky, na kterém se setkávají učitelé fyziky a zá
jemci o vyučování fyzice v olomoucké oblasti. 
Uskutečňuje se formou ,,fyzikálních čajů" vždy 
každou první středu v měsíci v salónku hotelu 
Palác v Olomouci. Na tomto semináři předná
šeli J. KUČÍREK (O vyučování fyzice na anglických 
školách). M. K E P R T (S kufříkem plným motivač
ních experimentů), J. TILLICH (O vztahu psycho
troniky a vědy), E. MECHLOVÁ (Skupinové vyučo
vání a jeho možnosti ve výuce fyziky), Z. KUPKA 
(Jevy luminiscence) a J. FENCLOVÁ (Didaktické 
myšlení a jednání učitele). 

Pobočka byla spolupořadatelem letní školy 
s mezinárodní účastí Moderní spektroskopické 
metody v chemické fyzice a biofyzice. Akce se 

uskutečnila 2 4 . - 2 8 . září v rekreačním středisku 
Sigmy Lutín v Luhačovicích. V organizačním 
výboru pracovali L. DVOŘÁK, J. N A U Š a Z. Kup-

KA. 

Pro řešitele dílčího úkolu státního plánu se 
uskutečnila jednodenní zimní škola z teorie 
incidenčních struktur (19. 1. v Olomouci), na 
kterou navazovala letní škola s uvedenou tema
tikou, konaná 3 . - 5 . 9. v Hradci nad Moravicí. 

V rámci olomoucké pobočky se organizovaly 
čtyři vědecké semináře. Je to seminář z diferen
ciálních rovnic, seminář z přibližných metod 
řešení rovnic matematické fyziky, seminář 
z optiky a seminář z biofyziky. 

Na semináři z optiky přednášeli: M. JBRÁČEK 
(Optické záznamové materiály a nové pojetí 
pamětí; Laserové tiskárny; Laserový gyroskop), 
J. ONDRA (Určování vlnově délky záření pomocí 
FP interferometrie), J. ANDRES, M. HOFMAN 

(Problémy analýzy nelineárních procesů), V. VÁ
LEK (Problémy konstrukce optickomechanických 
zařízení), V. BEKÁREK (NMR-spektroskopie 
a její aplikace v chemii), J. PEŘINA (Subpoissonov-
ská optická pole, antishlukováni fotonů a stlačené 
stavy), V. PEŘINOVÁ (Fotonová statistika elektro
nických laserů), P. CHMELA (Změna fotonové sta
tistiky v procesu mnohofotonové absorpce silného 
záření), R. HORÁK (Ultrakrátké laserové pulsy), 
J. KLABAZŇA (Problémy teorie a konstrukce 
optických soustav) a J. PONEC (Stavebnice inter
ferometru). 

N a semináři z biofyziky s tematikou super-
slabé svícení biologických objektu přednášeli 
I. CABÁK a J. ZÁHEJSKÝ a s tematikou úloha 

fyziky při studiu fotosyntetických pochodů před
nášeli J. N A U Š , L. DVOŘÁK, Z. K U P K A a J. ZÁ

HEJSKÝ. 

S. Stanek 

K O N F E R E N C E V C H R U D I M I 

Ve dnech 19. — 2 1 . 11. 1984 uspořádala od
borná skupina didaktiků matematiky pro 
5 . - 8 . ročník ZŠ při matematické pedagogické 
sekci J Č S M F konferenci na téma Zkušenosti 
z výuky matematiky v novém pojetí na druhém 
stupni základní školy. Konference se konala 
v Chrudimi a byla pokračováním obdobného 
setkání v Pardubicích v r. 1982. 

Posláním konference bylo zhodnotit součas
nou výuku matematiky na 2. slupni ZŠ po 
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stránce obsahu i metod práce. Programovou 
část konference připravili dr. F. BĚLOUN a dr. 
K. Soví KOVÁ. 

Na konferenci se podílely ŠO VčKNV v Hrad
ci Králové a ŠO ONV v Chrudimi, ale především 
pobočka JČSMF v Pardubicích, která ustavila 
organizační výbor pod vedením dr. J. KUBÁTA. 
Členy výboru byli F. POCHOBRADSKÝ, F. PRO
CHÁZKA, J. ZÁRUBOVÁ a P. JÍLEK. 

Dostavilo se 84 delegátů. Byli to především 
učitelé matematiky na ZŠ, ale i zástupci MŠ ČSR, 
VÚP, KPÚ, vysokých Škol a redakce časopisu 
Matematika a fyzika ve škole. 

Konference byla zahájena referátem doc. dr. 
S. RYSE, CSc, na téma Pedagogicko-psycholo-
gické zřetele ve výuce žáků základní školy, pře
devším v 5.-8. ročníku. Přednáška vzbudila 
velký ohlas, přinesla řadu podnětů a motivačně 
ovlivnila i průběh dalšího jednání. 

Další referáty byly zaměřeny přímo na zku
šenosti z výuky matematiky. Problematikou 
5. a 6. ročníku se zabývala dr. K. SOVÍKOVÁ. 
O zkušenostech z výuky v 7. ročníku hovořila 
D. EICHLEROVÁ, první zkušenosti z výuky 
v 8. ročníku přednesla J. KRAUSOVÁ a o rýsování 
jako součásti výuky matematiky v 8. ročníku 
pojednal M. ŠIKUT. 

Nároky kladené na osobnost učitele matema
tiky ZŠ byly námětem referátu M. SKOUMALOVÉ. 
V dalším průběhu konference referovala Z. MY-
LEROVÁ o povinně volitelném předmětu mate-
maticko-fyzikálních praktikách v 7. a 8. ročníku, 
dr. Z. BACHELOVÁ O výuce nepovinného před
mětu cvičení z matematiky a dr. J. GANZAROVÁ 
o třídách s rozšířenou výukou matematiky. 

Matematickým soutěžím, tj. matematické 
olympiádě a pythagoriádě, se věnovala V. VATE-
ROVÁ, pomůckám a pomocným materiálům 
(sbírky ap.) pak M. SÍŇKOVÁ a M. ČERNÍKOVÁ. 

Přehled o tom, jak pomáhá časopis Matema
tika a fyzika ve škole v novém pojetí výuky 
matematiky, podal J. TREJBAL. Dr. J. KUBÁT 
informoval o výsledcích prověrky z matematiky 
v prvních ročnících středních škol Vč KNV. 

V průběhu konference byla proslovena řada 
sdělení a jednotlivé referáty byly doplněny 
bohatou diskusí. Všechny referáty i diskusní 
příspěvky kriticky posuzovaly současný stav 
s cílem co nejvíce přispět ke zdokonalení nové 
koncepce výuky matematiky, matematicko-fyzi-
kálních praktik a cvičení z matematiky v 5.-8. 
ročníku ZŠ. Proto také účastníci konference 
kladně hodnotili provedené redukce učiva 
v 7. ročníku a úpravu osnov v 8. ročníku ZŠ 
podle pokynu MŠ ČSR. 

V závěru konference vystoupili zástupci 
MŠ ČSR dr. V. ŠŮLA a dr. H. LADROVÁ, za VÚP 
dr. J. MÍJLLEROVÁ. Dr. V. ŠÚLA podle tabulek, 
které obdrželi všichni účastníci, rozebral vý
sledky přijímacích zkoušek na SŠ ve šk. r. 
1983—84. Dr. H. LADROVÁ upozornila delegáty, 
že na jaře 1985 bude v Učitelských novinách 
a časopise Matematika a fyzika ve škole předlo
žen k diskusi návrh definitivních osnov. Je 
nutné, aby se této diskuse zúčastnili především 
učitelé matematiky na ZŠ a uplatnili tak své 
zkušenosti z praxe. 

S předběžným návrhem definitivních osnov 
seznámila účastníky zástupkyně VÚP dr. J. 
MULLEROVÁ. Návrh byl kladně hodnocen a uká
zalo se, že řada připomínek vznesených v prů
běhu konference jej výrazně podporuje. 

Závěry vyslovené na této konferenci byly 
rozmnoženy a rozeslány všem účastníkům, aby 
se s nimi mohli seznámit i další vyučující mate
matiky. 

Květa Sovíková, František Běloun 
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